

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 70

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 70

1950

I. Nos. 895-905
II. Nos. 240-241

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 15 August 1950 to 12 September 1950*

	<i>Page</i>
No. 895. United States of America and China :	
Agreement concerning the transfer of naval vessels and equipment pursuant to United States Public Law 512, 79th Congress of the United States of America (with an exchange of notes). Signed at Nanking, on 8 December 1947	3
No. 896. United States of America and Costa Rica :	
Consular Convention. Signed at San José, on 12 January 1948	27
No. 897. United States of America and Guatemala :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to flights of military aircraft between the continental United States and the Panama Canal Zone. Guatemala, 20 December 1949	71
No. 898. International Labour Organisation :	
Convention (No. 88) concerning the organization of the employment service. Adopted by the General Conference of the International Labour Organisation at its thirty-first session, San Francisco, 9 July 1948	85
No. 899. Netherlands and France :	
Agreement concerning the admission of student employees into France and the Netherlands. Signed at Paris, on 2 June 1948	105

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 70

1950

I. Nos 895-905

II. Nos 240-241

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 15 août 1950 au 12 septembre 1950*

	<i>Pages</i>
N° 895. États-Unis d'Amérique et Chine :	
Accord relatif à la cession de navires de guerre et de matériel naval conformément à la loi des États-Unis n° 512, 79 ^{me} Congrès des États-Unis d'Amérique (avec échange de notes). Signé à Nankin, le 8 décembre 1947	3
N° 896. États-Unis d'Amérique et Costa-Rica :	
Convention consulaire. Signée à San-José, le 12 janvier 1948	27
N° 897. États-Unis d'Amérique et Guatemala :	
Echange de notes constituant un accord relatif aux vols effectués par des aéronefs militaires entre le territoire continental des États-Unis et la zone du canal de Panama. Guatemala, 20 décembre 1949	71
N° 898. Organisation internationale du Travail :	
Convention (n° 88) concernant l'organisation du service de l'emploi. Adoptée par la Conférence générale de l'Organisation internationale du Travail à sa trente et unième session, San-Francisco, le 9 juillet 1948	85
N° 899. Pays-Bas et France :	
Accord relatif à l'admission de stagiaires en France et aux Pays-Bas. Signé à Paris, le 2 juin 1948	105

	<i>Page</i>
No. 900. United States of America and Canada :	
Exchange of notes constituting an interim agreement relating to the establishment of a network of seven weather stations in the Pacific Ocean. Washington, 8 and 22 June 1950	115
No. 901. Netherlands and United States of America :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the drawing rights to be exercised by the Government of the Netherlands pursuant to the Agreement for Intra-European Payments and Compensation for 1948-1949, concluded at Paris on 16 October 1948. The Hague, 26 April 1949	
Exchange of notes supplementing the afore-mentioned agreement with reference to the Agreement for Intra-European Payments and Compensation for 1949-1950, concluded at Paris on 7 September 1949. The Hague, 20 February and 4 March 1950	123
No. 902. Philippines and Spain :	
Treaty of Friendship. Signed at Manila, on 27 September 1947 ...	133
No. 903. Philippines and Spain :	
Treaty on civil rights and consular prerogatives. Signed at Manila, on 20 May 1948	143
No. 904. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Burma :	
Treaty regarding the recognition of Burmese independence and related matters (with exchange of notes and annex). Signed at London, on 17 October 1947	183
No. 905. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Greece :	
Exchange of notes constituting an agreement for the establishment of an air service between Athens and Cairo. Athens, 21 February 1947	215

II

*Treaties and international agreements
filed and recorded from 14 August 1950 to 12 September 1950*

No. 240. International Labour Organisation and Organization of American States :	
Agreement. Signed on 7 June and 26 July 1950	223
No. 241. Egypt, Iraq, Transjordan, Lebanon, Saudi Arabia, Syria, Yemen :	
Pact of the League of Arab States. Signed at Cairo, on 22 March 1945	237

	<i>Pages</i>
N° 900. États-Unis d'Amérique et Canada :	
Echange de notes constituant un accord provisoire relatif à l'établissement d'un réseau de sept stations météorologiques dans l'océan Pacifique. Washington, 8 et 22 juin 1950	115
N° 901. Pays-Bas et États-Unis d'Amérique :	
Echange de notes constituant un accord relatif à l'exercice de droits de tirage par les Pays-Bas conformément à l'Accord de paiements et de compensation entre les pays européens de 1948 et 1949, conclu à Paris le 16 octobre 1948. La Haye, 26 avril 1949	
Echange de notes complétant l'Accord susmentionné en ce qui concerne l'Accord de paiements et de compensation entre les pays européens de 1949 et 1950, conclu à Paris le 7 septembre 1949. La Haye, 20 février et 4 mars 1950	123
N° 902. Philippines et Espagne :	
Traité d'amitié. Signé à Manille, le 27 septembre 1947	133
N° 903. Philippines et Espagne :	
Traité relatif aux droits civils et aux prérogatives consulaires. Signé à Manille, le 20 mai 1948	143
N° 904. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Birmanie :	
Traité relatif à la reconnaissance de l'indépendance de la Birmanie et à certaines questions connexes (avec échange de notes et annexe). Signé à Londres, le 17 octobre 1947	183
N° 905. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Grèce :	
Echange de notes constituant un accord relatif à l'établissement d'un service aérien entre Athènes et Le Caire. Athènes, 21 février 1947.	215

II

Traités et accords internationaux classés et inscrits au répertoire du 14 août 1950 au 12 septembre 1950

N° 240. Organisation Internationale du Travail et Organisation des États américains :	
Accord. Signé les 7 juin et 26 juillet 1950	223
N° 241. Égypte, Irak, Transjordanie, Liban, Arabie saoudite, Syrie, Yémen :	
Pacte de la Ligue des États arabes. Signé au Caire, le 22 mars 1945...	237